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Ordfører representant representant 

 

Protokollen er godkjent av kommunestyret i møte nr     den 
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Salten Kommunerevisjon 

Bibliotekene 

Lokal presse 



Politiske partier 

Gruppeledere 

 

Utskrift er foretatt den  10.09.11  

 

MERKNADER: 
 

Møtet var innkalt på lovlig måte. Sakslista var kunngjort i distriktets lokalaviser, og 

dokumentene var utlagt til ettersyn ved kommunens tre biblioteker. 

 

Ordfører Kjell Sverre Jakobsen ledet møtet. 
 

Som setteordfører ble Svein Roger Bådsvik enstemmig valg. 

 

Som kulturinnslag fikk kommunestyret høre kulturskolelærer Jasmina Kociz med elevene Marie 

Gule Mathisen og Vilde Amalie Mathisen på fiolin. 

 

Orientering: 

 Status i barnevernet v/fagleder barnevern Gunhild Westergaard. 

 Siso Vekst v/daglig leder Sharon Tollånes Karlsen. 

 

Merknader til dagsorden: 

 Kjell Sverre Jakobsen:  

Ber rådmannen orientere om status i Hageneshaugen. 

 Erling Palmar (KRF): 

1. Kontantstøtten for 2-åringer kuttes fra statsbudsjett 2012.  

Følgende forslag ble fremmet: 
Det har blitt kjent at regjeringen i Statsbudsjettet for 2012 vil fjerne ordningen med 

kontantstøtte for toåringene med virkning fra august. Dette vil medføre at 

valgfriheten for foreldre med barn mellom to og tre år blir svekket. Det vil også 

medføre et betydelig økt behov for barnehageplasser til disse barna allerede fra neste 

barnehageår. Kommunestyret ber administrasjonen i arbeidet med budsjett for 2012 

foreta beregninger på hvor mange barn dette må forventes å gjelde i vår kommune. 

Kostnader for barnehageplass til disse og en ordning med kommunal kontantstøtte på 

4000 kroner i måneden bør belyses. 

2. Har fått henvendelser hvorfor det ikke er mulighet for å forhåndsstemme på 

folkeavstemningen om øl i butikk. 

 Kenneth Svendsen (FRP):  

1. Plan- og utviklingsutvalget har tatt opp situasjonen for myke trafikanter til 

Valnesfjord skole. Søknad om å beholde midler til dette prosjektet er ikke kommet 

inn til trafikksikkerhetsutvalget. Er ikke søknad sendt? 

2. Har Fauske kommune oppdatert trafikksikkerhetsplan? 

 Arne B. Vaag (V): Hadde også spørsmål ang. status Hageneshaugen. 

 

Lisbeth Kvæl (AP) innvilget permisjon fra sak 50/11. 

Elisabeth Pettersen (AP) innvilget permisjon fra sak 50/11. Torny Pedersen (AP) tiltrer. 

Lasse Gausen Dahl (SV) innvilget permisjon fra sak 55/11. 

 

Svar på spørsmål: 

Erling Palmar: 

Pkt. 1. KRF’s forslag ble avvist. 



Pkt. 2. Rådmannen svarte. Valgstyret vedtok i sak 2/11 retningslinjer for folkeavstemningen. Det 

ble vedtatt at det ikke skulle være forhåndsstemmegivning. 

Kenneth Svendsen: 

Pkt. 1. Rådmannen svarte.. Har mottatt tilbakemelding fra fylkeskommunen om at tiltak i 2012 

vil bli tatt med. Bra at det er gitt ny frist for ny bruk av midlene i Valnesfjord.  

Pkt. 2. Rådmannen svarte. Plan- og utviklingsutvalget har i sak 43/11 prolongert planen ut 2011. 

Det nye kommunestyret vil i de første møtene ha planstrategi til behandling. 

 

Orientering ang. Hageneshaugen. 

Notat sendes ut til kommunestyret. 
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 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7976      

 Arkiv sakID.:   11/1870  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    047/11 KOMMUNESTYRE Dato:  08.09.2011 

 

 

 

GODKJENNING AV MØTEBOK 

 

 
Vedlegg: Møtebok nr. 4/2011 og 5/2011 

 

Sammendrag: 
 

Se vedlagte møtebok. 

 

INNSTILLING : 
 

Vedlagte møtebok nr. 4/2011 og 5/2011 godkjennes. 

 

 

KOM-047/11 VEDTAK-  08.09.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7974      

 Arkiv sakID.:   11/1868  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans:  
 

Sak nr.:    048/11 KOMMUNESTYRE Dato:  08.09.2011 

 

 

 

DELEGERTE SAKER I PERIODEN 
  

 

Sammendrag: 
 

 

DKOM. 009/11: DRIFTSGODKJENNING FAUSKE IDRETTSBARNEHAGE AS 

 

VEDTAK : 
 

Med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler §6, innvilges 

Fauske Idrettsbarnehage driftsgodkjenning. 

 

 

 

DKOM. 010/11: DRIFTSGODKJENNING - KVITRE BARNEHAGE, FAUSKE 

 

VEDTAK : 
 

Med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler §6, innvilges 

Kvitre barnehage driftsgodkjenning. 

 

 

 

 

INNSTILLING : 
 

Delegerte saker tas til orientering. 

 

 

KOM-048/11 VEDTAK-  08.09.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 
  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7975      

 Arkiv sakID.:   11/1869  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans:  
 

Sak nr.:    049/11 KOMMUNESTYRE Dato:  08.09.2011 

 

 

 

 

REFERATSAKER I PERIODEN 
  

 

Sammendrag: 
 

 Dok.ID Arkivsak ID Brevdato    Avsender/Mottaker Tittel 

 11/5685 I 08/871 14.06.2011 Salten kommunerevisjon 

IKS 

HOVEDUTSKRIFT FRA MØTE 

10. JUNI 2011 

 11/7012 I 11/1070 11.07.2011 Fylkesmannen i Nordland VEDTAK I KLAGESAK OM 

UTMÅLING AV 

DRIFTSTILSKUDD TIL 

PRIVATE BARNEHAGER 

2008/2009 I FAUSKE 

 

 

INNSTILLING : 
 

Refererte dokumenter tas til orientering. 

 

 

KOM-049/11 VEDTAK-  08.09.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7546      

      Arkiv sakID.:   09/2382  Saksbehandler:  Gudrun Hagalinsdottir  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyret 
 

Sak nr.:    064/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

 050/11 KOMMUNESTYRE  08.09.2011 

 

 

 

 

KOMMUNEPLANENS SAMFUNNSDEL 2011 - 2025 - SLUTTBEHANDLING  

   

 
Vedlegg: Forslag til kommuneplanens samfunnsdel datert 8. april 2011  

Faktadel datert 22. mars 2011 

 

Sammendrag: 
 

Fauske kommunestyre vedtok 29.10.2009, sak 88/09 å sette i gang rullering av kommuneplanens 

samfunnsdel.  

 

Det ble utarbeidet planprogram som har vært ute på høring til berørte myndigheter og 

organisasjoner i tidsrommet 23.2. – 6.4.2010 og ble fastsatt av kommunestyret 6.5.2010. 

 

Utarbeiding av kommuneplanens samfunnsdel har vært organisert som et prosjekt. 

Formannskapet er styringsgruppe i dette kommuneplanarbeidet.  

 

Kommunestyret er ansvarlig myndighet og skal gjøre endelig vedtak i prosessen.  

 

Det er oppnevnt en administrativ prosjektgruppe som har ansvar for gjennomføring av 

rulleringen. For best mulig involvering har mange instanser vært involvert i planprosessen, fra 

kommunen har det vært deltakelse på politisk og administrativt nivå, næringsliv og frivillige 

organisasjoner har også vært involvert. Som en del av planprosessen er det gjennomført 4 

folkemøter samt møter med de ulike referansegruppene.  

 

I planen fremmes det 3 gjennomgående perspektiver: folkehelse, omdømme og kompetanse.  

Dette er viktige innsatsområder som vil berøre alle de foreslåtte strategier og handlinger, og ses 

på som sentrale for måloppnåelsen i Fauske kommune. Det er videre foreslått 6 strategier som 

konkretiseres med handlinger. Foreslåtte strategier er:  

1. Folkehelse  

2. Steds- og næringsutvikling – de 3 sentraene  

3. Frivillig sektor  

4. Oppvekst, bo og nærmiljø  

5. Den regionale dimensjonen  

6. Miljø/energi, herunder nasjonalparker 

 

 

Forslag til rullering av kommuneplanens samfunnsdel har i perioden har i perioden 26.4 -

7.6.2011 vært ute til høring hos offentlige myndigheter, næringsliv og frivillige organisasjoner, 



planforslaget har også lagt ute i alle 3 sentraene i kommunen og det har vært tilgjengelig på 

kommunens hjemmeside.  

 

I forbindelse med utvikling av kommuneplanens samfunnsdel er det også utviklet en kommunal 

planstrategi etter Plan- og bygningslovens § 10-1. Planstrategien skal gjøre vurdering av 

kommunens planbehov i valgperioden. Denne vil bli framlagt for politisk behandling som egen 

sak etter kommunevalget. 

 

Det er kommet 13 uttalelser til samfunnsdelen. Hver enkelt uttalelse er innført enten i sin helhet 

(angitt ved “nnnn”) eller som komprimert utdrag, der et er fremsatt konkrete endringsforslag 

gjengis disse. Det gis merknader til uttalelsene undervegs (kursiv)og samlet mot slutten av 

saksframlegget.   

 

Uttalelse fra Nordland fylkeskommune, næring og regional utvikling. 

 

Faglig uttalelse ved varsel om oppstart av kommuneplanens samfunnsdel 

“Fauske kommune viser god bredde i sitt arbeid med samfunnsplanen. Samfunnsplanen er det 

overordnede verktøyet i samfunnsutviklingen i kommunen. Kommunens planer setter gode 

føringer for hva som er Fauske kommune sine satsingsområder og visjon, og i tillegg klargjør de 

overordnede målene på en strukturert måte. De første kapitlene (Kap. 1 til og med 5) tar for seg 

bakgrunnen for hva som skal gjøres, hvilke analyser som er utført og hva som vektlegges i 

kommunens satsinger. Kapittel 6 lister opp handlingene kommunen vil gjennomføre, og hvem 

som skal bidra i gjennomføringen av aktivitetene. 

 

Kapittel 1 Status for plandokumentet 

Fauske kommune tydeliggjør samfunnsdelens forankring i plan- og bygningsloven, hvem som 

utfører planprosessen (oppnevnt styre) og hvordan prosessen bidrar til aktiv medvirkning. 

Kommunen sier ikke konkret hvilke aktivitet som skal gjennomføres eller når i prosessen disse 

involverte får tiltre. 

 

Kommunen opplyser om at handlingsplanene kan inkluderes i utarbeidingen av deres 

økonomiplan.  

 

Kapittel 2 Kort om Fauske kommune 

Samfunnsdelen har en god beskrivelse av kommunen sin geografi, naturressurser og muligheter 

for kultur og idrettsaktiviteter.  

 

Kapittel 3 Faktadel/ståsted. Hvor Fauske kommune står i dag.  

Samfunnsdelen gir en god beskrivelse av befolkningsframskrivingen fra SSB, 

folkehelsesituasjonen i kommunen, samt situasjonen innen sysselsetting, næring, samferdsel og 

utdanning. 

Kapittel 4 Visjon Fauske i 2025 

Kommunen kom fram til denne visjonen under planprosessen: Fauske - folkehelsekommunen der 

alle trives. 

 

Kapittel 5 Mål for Fauske kommune 

Det er utviklet overordnet mål i samfunnsdelen. Målet rettes mot 2025 og tar for seg følgende: 

god folkehelse, vekst i næringslivet, vekst i folketallet og gode tjenester. Kommunen lister i 

tillegg opp de enkelte temaer det skal settes hovedfokus på og mulige tiltak. Det er positivt av 

kommunen legger fram sine langsiktige planer. 



 

Kapittel 6 Strategier, samarbeidsaktører og handlinger  

Fauske kommune har valgt ut seks hovedstrategier for utviklingen i Fauske:  

 folkehelse  

 steds- og næringsutvikling  

 frivillig sektor  

 oppvekst, bo og nærmiljø 

 den regionale dimensjonen  

 miljø/energi.  

 

I kapittel 6.1 er det beskrevet tre gjennomgående perspektiver for utviklingen i kommunen 

gjennom temaene folkehelse, omdømme og kompetanse.  

 

Kapitlene 6.2 – 6.7 gjennomgår de ulike strategiområdene med en fin skjematisk framstilling av 

plantema, samarbeidsaktører og handlinger. Kommunen berømmes for en detaljert og oversiktlig 

beskrivelse. Når kommunen får utarbeidet flere detaljer, spesielt vedrørende tidsrammer og 

prioritering, vil samfunnsdelen sammen med økonomiplanen bli gode verktøy i kommunens 

utviklings- og oppfølgingsarbeid. 

 

Kommunen skal i sin økonomiplan 2011-2014 gi en mer detaljert beskrivelse av hvem som skal 

delta i aktivitetene, samt hvor og når de skal gjennomføres. Fylkeskommunen har forståelse for 

at Fauske kommune er i gang med flere prosesser i forbindelse med utarbeiding av sitt 

plangrunnlag, og at detaljene vil klargjøres i økonomiplanen. 

 

Fylkeskommunen ønsker at forholdet til medvirkning i de ulike interessegruppene, samt hvordan 

disse inkluderes i prosessen, tydeliggjøres i økonomiplanen. Eksempelvis gjennom møter, work-

shops eller andre arenaer som kan bidra til gode prosesser. Kommunen berømmes også for 

kapittel 6.4 der det legges vekt på å fremme økt satsing på frivillig sektor for å stimulere til økt 

aktivitet i kommunen.  

 

Kapittel 6.6 Den regionale dimensjon, viser planer for kommunalt samarbeid, regionalt 

samarbeid og internasjonalt samarbeid med vennskapskommune i Sverige. Dette arbeidet er 

viktig for kommunens planlagte aktiviteter.  

 

Fylkeskommunen ønsker at kommunen setter noen målbare mål for sine satsinger og kort 

beskriver hvordan måloppnåelsen skal innfris.” 

 

Merknad/kommentar: 

Ingen konkrete endringsforslag. Målbare mål og tidsfrister kommer i underordna planer, 

økonomiplan og budsjett.  

 

Planfaglig uttalelse ved offentlig ettersyn av kommuneplanens samfunnsdel 

 

“Fauske kommune vedtok kommuneplanens arealdel våren 2011. Det er positivt at Fauske nå får 

en helhetlig kommuneplan med samfunnsdel som nå er til offentlig ettersyn. 

 

Kommunen visjon er å være en folkehelsekommune der alle trives.  

 



Det overordnete målet er at Fauske, Valnesfjord og Sulitjelma skal være samfunn der god 

folkehelse, vekst i næringslivet, vekst i folketall, samt gode tjenester for befolkningen skal 

utvikles. 

 

Bolig som del av folkehelsekommuneperspektivet 

Kommunen må legge til rette for at boligmassen og utformingen av nærmiljøet er tilrettelagt for 

alle. Tilgjengelighet for alle eller universell utforming av omgivelsene må være et 

gjennomgående tema i kommunens planlegging. Boliger bør bare bygges der det er muligheter 

for terskelfri adkomst uten store terrenginngrep eller omfattende konstruksjoner. Alle nye boliger 

bør bygges med livsløpstandard.  

 

Økt gjennomsnittsalder på kommunens innbyggere vil medføre økte kostnader og press på blant 

annet plasser på institusjoner. Kommunen bør legge til rette for at så mange som mulig kan bo 

hjemme så lenge de ønsker. Universelt utformet bebyggelse kan medføre mindre press på 

institusjonsplasser i kommunen.  

 

Vanskeligstilte på boligmarkedet er lite omtalt i handlingsdelen. Personer med helseproblemer 

som rus/psykiatri faller ofte utenfor kommunens tjenestetilbud. 

 

Fylkeskommunen ser at folkehelsevisjonen også kan blant annet ivaretas arealmessig ved å legge 

til rette for sikker ferdsel til fots eller annen ikke-motorisert fremkomstmiddel. Sykkelstier og 

trafikksikkerhetstiltak langs E6 og andre trafikkbelastede veier må få et gjennomgående fokus i 

kommunens arealforvaltning.  

 

Fylkeskommunen ber kommunen sikre at gode forhold for myke trafikkanter skal være ivaretatt 

gjennom all arealplanlegging i kommunen. 

 

Vi ber kommunen basere sin arealplanlegging på at alle i kommunen kan få et godt botilbud i et 

godt bomiljø. 

 

Stedsutvikling 

Demografiske analyser viser at befolkningen i aldersgruppen 67-79 vil øke sterkt mot 2025, og at 

folk flytter inn til kommunesentret. Prosentvis flytter det mest folk fra Sulitjelma inn til Fauske. 

 

En aldrende befolkning medfører at kommunen må ta grep arealmessig ved å legge til rette for 

sentrumsnære boliger for de eldre som ønsker å bosette seg nærmere offentlige tjenester. Det må 

også settes av areal til bygging av omsorgsboliger, bokollektiver og sykehjem for å sikre et godt 

tilbud for denne gruppen.  

 

Fauske som et attraktivt sted kan medføre at folk velger å flytte til kommunen. Det er også en 

utfordring å sørge for at kommunen er attraktiv for de som allerede bor der. Attraktivitet kan 

utvikles arealmessig ved å legge til rette for mangfold kulturelt, etablering av gode møtesteder og 

i kvalitetstenking i utforming av de fysiske omgivelsene. Kommunen satser på å utvikle Fauske 

som et attraktivt sted ved blant annet ved bygging av strandpromenaden i sentrum.  

 

Fylkeskommunen ser at dette er et godt tiltak for å fremme attraktiviteten, og ber kommunen 

fortsette denne tenkningen rundt utviklingen av Valnesfjord og Sulitjelma. 

 

Arealplaner bør få bestemmelser som fokuserer på god byggeskikk. Utarbeidelse av veiledere er 

til god hjelp for tiltakshavere og for kommunens byggesaksbehandlere. Slike veiledere kan 



utarbeides på grønnstruktur og fortetting. En annen mulighet er å lage kommunedelplaner på 

ulike tema. 

 

Fortetting av eksisterende områder er positivt sett i et ressursmessig perspektiv. Tendensen til at 

folk flytter inn til sentrum bør følges opp med en kartlegging av potensialet for fortetting i 

kommunen. Ofte vil fortetting medføre press på grønne områder og andre omgivelseskvaliteter i 

området. Kommunen oppfordres til å kartlegge fortettingspotensialet og deretter lage 

retningslinjer på hvordan fortetting kan skje på en god måte. 

 

Arealmessig kan kommunen sette av byggeområder med bestemmelser som legger til rette for 

variert og godt bomiljø for alle. 

 

Det er mange kommuner i fylket som har mangel på boliger for utleie eller boligalternativ til 

eneboligen. Mange unge verken kan eller vil etablere seg på boligmarkedet. Mangel på slike 

boliger kan også medføre at potensielle nye innbyggere ikke kan bosette seg i kommunen selv 

om de kanskje har fått jobb på stedet. 

 

Fauske er en bosettingskommune og bosetter et betydelig antall flyktninger hvert år. For å sørge 

for at disse menneskene ønsker å bosette seg permanent må også boforholdene være gode. 

Permanent bosetting av flyktninger er en måte for å nå målsettingen om vekst i folketallet. 

 

Fylkeskommunen ser at kommunen har tenkt godt rundt hvordan kommunen skal utvikles seg 

fremover, men det savnes en klarere tenkning om hvordan dette kan omsettes i kommunens 

arealplanlegging.” 

 

Merknad/kommetar: 

Ingen konkrete endringsforslag. Detaljert boligpolitikk tas inn i underordna planer.  

 

Faglig uttalelse av kommuneplanens samfunnsdel - Folkehelse 
“Folkehelseperspektivet er svært godt ivaretatt i denne planen. Utover dette ingen kommentarer. 

“  

 

Uttalelse fra Statens vegvesen Region nord 

 

“Viktige tema sett fra Statens vegvesen sitt ståsted og som gjerne kunne ha vært omtalt i 

kommuneplanens samfunnsdel er: 

 

 Samordnet areal og transportplanlegging, herunder tilrettelegging for sykkel/gange og 

kollektivtransport. 

 Universell utforming av offentlig infrastruktur for å tilrettelegge for alle brukergrupper  

 Trafikksikkerhet 

God planlegging av våre fysiske omgivelser vil gi bedre sikkerhet, helse og miljø. Dette vil 

tilføre en positiv gevinst for innbyggerne i kommunen.” 

 

Merknad/kommentar: 

Ingen konkrete endringsforslag. Temaene som tas opp skal ivaretas i trafikksikkerhetsplanen. 

 

Uttalelse fra Jernbaneverket, Plan Nord 

 



“Samfunnsdelen omhandler langsiktige utfordringer, mål og strategier for Fauske kommune. I 

dokumentet omtales kommunen som et sentralt og viktig trafikknutepunkt i Nordland/Salten, og 

denne posisjonen ønsker kommunen å utvikle videre i planperioden.  

 

Jernbanen har størst potensial innen regional trafikk Bodø-Fauske-Rognan- Mosjøen, samt for 

godstrafikk på Nordlandsbanen med godsterminaler i Fauske og Bodø. Saltenpendelen er et mye 

brukt togtilbud på strekningen Rognan-Bodø. I strekningsvis utviklingsplan for Nordlandsbanen, 

som Jernbaneverket holder på å utarbeide, vurderes muligheten for å legge inn tre nye 

kryssingspor på strekningen Rognan-Bodø for å kunne oppnå timefrekvens på Saltenpendelen. 

Utviklingsplanen vil være ferdig høsten 2011 og vil danne utgangspunkt for Jernbaneverkets 

innspill til neste NTP 2014-2023. 

 

Jernbaneverket mener det er viktig å ta jernbanen inn i vurderingene av ulike areales egnethet og 

tilgjengelighet når kommunen skal planlegge og utvikle nye og eksisterende utbyggingsområder. 

Vi vil i denne sammenheng vise til rikspolitiske retningslinjer for samordnet areal- og 

transportplanlegging. Det er viktig å bygge opp om eksisterende kollektivknutepunkt i arealdelen 

av kommuneplanen, fremfor å etablere nye. 

Lokalisering av nye boligområder og arbeidsplasser bør derfor skje i kort avstand fra 

kollektivtrafikknettet og kollektivknutepunktene.” 

 

Merknad/kommentar: 

Ingen konkrete endringsforslag. De nevnte hensyn er ivaretatt i arealplanen. 

 

Uttalelse fra Sametinget 

 

I pkt 1. vises det til at sikring av naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutvikling og 

samfunnsliv er et viktig hensyn som skal ivaretas i planlegging etter den nye plan- og 

bygningslovens plandel.  

 

“2. Reindrift og annen samisk næringsutøvelse  

 

Også når det gjelder arbeidet med kommuneplanens samfunnsdel, slik som med arealdelen av 

kommuneplanen, ønsker Sametinget at reindriften involveres tidlig. Det pålegger også å sikre 

aktiv medvirkning fra grupper som krever spesiell tilrettelegging jf plan- og bygningsloven § 5-1 

andre ledd. Dette er presisert i merknadene til samme: Det kan også gjelde grupper av den 

samiske befolkningen som ikke bestandig har samme tilgang på aviskunngjøringer og annen 

planinformasjon som den øvrige befolkningen i kommunen. Det særlige ansvaret for å sikre aktiv 

medvirkning for grupper av den samiske befolkningen følger også av ILO-konvensjonen nr 169. 

Kommunen bør ta initiativ til et møte med reindriftsnæringen slik at man kan få drøftet 

eventuelle problemstillinger og spørsmål tidlig i arbeidet med samfunnsplanen.  

 

Det drives i dag aktiv reindrift innenfor kommunegrensene til Fauske kommune. Fauske 

kommune har, under 6.3 Strategi 2: Steds- og næringsutvikling – de tre sentrene, uttrykt at det 

skal jobbes for å sikre et fortsatt reinslakteri i regionen, at man skal samarbeide med 

reindriftsforvaltningen i arealspørsmål og ivareta den lulesamiske næringsutøvelsen i 

kommunen.  Dette ser Sametinget som veldig positivt, og det er viktige punkter som må tas med 

i det videre arbeidet.  

 

Vi vil også i denne sammenheng gjøre oppmerksom på at det finnes en annen samisk 

utmarksnæring enn reindrift, der bl.a småbruk, fiske, jakt, duedtie (tradisjonelt samisk håndverk) 



og sanking ofte drives i kombinasjon med hverandre. Det er all grunn til å tro at dette også 

gjelder for Fauske kommune. 

 

Tradisjonell kunnskap om og bruk av områder må legges til grunn for utforming av planer. Det 

må legge vesentlig vekt på hensynet til naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutøvelse og 

samfunnsliv, slik at det bevares gjennom planen og ikke trues. (Sametingets planveileder for 

sikring av naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutøvelse og samfunnsliv, pkt 4 b og d).  

 

3. Samfunnshensyn 

 

Sametinget vil i denne sammenhengen gjøre spesielt oppmerksom på kapittel 5 i Sametingets 

planveileder som omhandler hensyn å ta i forhold til samisk kultur. Her vil vi peke på pkt 5-1: 

Planlegging bør legge til rette for å opprettholde bosettingsmønster og lokalsamfunn som bidrar 

til å sikre samisk kultur (...). Vi vil også peke på pkt 5-2 som omhandler samiske barns rett til å 

opprettholde og videreutvikle sin samiske idenditet. Kommunen bør undersøke om det finnes et 

behov blant befolkningen for tiltak som kan bidra til å ivareeta og styrke den samiske identiteten.  

 

4. Samiske kulturminner  

 

Samer har hatt tilhold innenfor grensene til det som i dag er Fauske kommune i lang tid. Store 

deler av det som i dag oppfattes som tilnærmet uberørt natur og villmarkspregede områder, er 

samiske kulturlandskap. Den tradisjonelle samiske bruken av et område kan være vanskelig å 

spore ute i naturen, da man ofte har vært svært forsiktig i sin utnyttelse av naturressursene og 

landskapet. Mye har grodd til og forsvunnet allerede. Dette gjør at samiske kulturminner er 

særlig utsatt for ødeleggelse. Registreringene er fortsatt mangelfulle. Samiske stedsnavn kan 

være det eneste som vitner om en samisk tilstedeværelse i området.  

 

5. oppsummering 

 

Sametinget ønsker at Fauske kommune tar hjelp i Sametingets veileder for sikring av 

naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutøvelse og samfunnsliv for planlegging etter plan- 

og bygningslovens plandel i det videre arbeidet med kommuneplanens samfunnsdel 2025. 

Planveilederen skal virke som en hjelp i planleggingen for kommunene slik at samiske forhold 

ivaretas i hvert trinn i prosessen. 

Kommunene bør tilrettelegge for innspill fra reindriftsnæringen som er tilstede i kommunen. 

Kommunen bør også undersøke om det finnes et behov blant befolkningen for tiltak som kan 

bidra til å ivareta og styrke den samiske identiteten blant barn og voksen.” 

 

Merknad/kommentar: 

Ingen konkrete endringsforslag. Det samiske perspektivet er vektlagt gjennom planprosessen. 

 

Uttalelse fra Reindriftsforvaltningen Nordland 

 

“Reindriftsforvaltningen har ikke mottatt merknader til saken fra de berørte reinbeitedistriktene. 

 

Reindriftsforvaltningen vil at tabellen til punkt 6.7 Strategi 6: Miljø/energi, herunder 

nasjonalparker i kommunen,side 22, skal påføresBalvatn og Duokta reinbeitedistrikt samt 

Reindriftsforvaltningen, som samarbeidsaktører under plantemaet Nasjonalparker. Vi finner 

dette naturlig da reindriften er en sentral bruker av de ulike verneområdene i kommunen” 

 



Merknad/kommentar: 

Forslag til tillegg i planen:  
Rådmannen tilrår at Reindriftsforvaltningen tas inn som samarbeidsaktør under punkt 

6.7.5.  

 

Uttalelse fra Styret i Fauske KrF  

 

“Styret i Fauske Krf har gått gjennom kommuneplanens samfunnsdel som ligger ute til høring, 

og ønsker å komme med noen synspunkter/innspill til planforslaget. 

 

I planprosessen er det utledet en visjon for Fauske mot 2025: 

 

Fauske – folkehelsekommunen der alle trives 
 

Visjonen tar fatt i utfordringer og muligheter og peker fremover på hvordan Fauske kan få en 

ønsket utvikling i årene som kommer.  

I planen fremmes det tre gjennomgående perspektiver; Folkehelse, Omdømme og Kompetanse.  

 

I pkt 6.1.1 Folkehelse står det blant annet: 

“Folkehelsearbeidet er den samlede innsatsen for å påvirke det som fremmer og vedlikeholder 

befolkningens helse”.  

 

I tillegg til det som er nevnt i pkt 6.1.1 vil vi minne om at mennesket også har en åndelig del som 

må også ivareta for at mennesket skal ha det bra. Kirkens og frie menigheters rammevilkår må 

styrkes, og deres representanter må bli tatt med i arbeidet når det gjelder både folkehelse, 

omdømme og kompetanse.  

 

Kirken og frie menigheter burde være samarbeidsaktører i samtlige plantema i strategiene 

beskrevet i pkt 6.2 tom 6.5 

 

Under pkt 6.1.2 Omdømme er strandpromenaden i Fauske tatt frem som eksempel på tiltak som 

er med å bygge opp omkring kommunens omdømme, identitet og tilhørighet.  

 

Andre tilsvarende tiltak som er viktig for å bygge opp omkring kommunens omdømme, identitet 

og tilhørighet er oppussing og vedlikehold av kommunale bygg/eiendommer. Vedlikehold og 

forskjønning av kommunale ute-områder er også viktig. Det bør derfor utarbeides en plan med 

prioritert liste over hvilke bygg og uteområder som skal vedlikeholdes, og hva som skal utføres 

av arbeid i hvert enkelt tilfelle.” 

 

Merknad/kommentar: 

Kirken og frie menigheter er viktige samarbeidsaktører i mange saker. Oversikten over 

samarbeidsaktører er ikke fullstendig, detaljering må komme i underliggende planer.  

 

Uttalelse fra Fauske Lysverk AS 

 

“Fauske Lysverk AS er av den oppfattelsen av at Fauske kommune i sine langtidsplaner har 

tanker rundt å være fremtidsrettet og miljøfokusert. På energi kan dette spesifiseres enda bedre 

gjennom at man legger til rette for fjernvarme som energikilde. En slik tilrettelegging kan også 

sikre at potensielle fjernvarmeleverandører føler at risikoen for større utbygginger blir redusert 

så mye at utbygginger har en større sjanse for å bli realisert.  



 

Vi sender herved innspill på tekst som kan stå ifm kommuneplanens samfunnsdel: 

 

“Når konsesjon for fjernvarme foreligger vil kommunen innføre tilknytningsplikt til fjernvarme. 

Denne skal forstås som følgende: 

 

Ved feltutbygging med samlet boligareal over 500 m2 BRA eller ved oppføring og 

hovedombygging av bygning større enn 500 m2 BRA innenfor konsesjonsområdet for 

fjernvarme, skal bebyggelsen tilknyttes fjernvarmeanlegg. Tilknytningsplikten gjelder også for 

areal under 500 m2 BRA innenfor konsesjonsområdet dersom arealet er en del av fremtidig 

større utbyggingsprosjekt.” 

 

Ovennevnte tekst er likelydende, eller nær likelydende slik andre kommuner har vedtatt 

tilknytningsplikt rundt fjernvarme i sine plan- og bygningsvedtekter. Det vises her blant annet til 

vedtak i Sortland kommune” 

 

Merknad/kommentar : 

Forslag til tillegg i planen: 

Rådmannen tilrår at følgende tekst tas inn under pkt 6.7.2: “Når konsesjon for 

fjernvarme foreligger vil kommunen innføre tilknytningsplikt til fjernvarme”. Arealgrense 

for tilknytningsplikt fastsettes på et senere tidspunkt.  

 

Uttalelse fra Iselin Marstrander v/Valnesfjord Helsesportsenter  

 

Generelt:  

 Mye bra i planen. Det er jo en svært overordnet plan, det interessante er jo når denne skal 

ende i konkrete satsninger  

 Det skal være fokus på næringsliv – synes planen bærer preg av at næringslivet har vært 

fraværende i utarbeidelse av planen. Synes det er rart at VHSS ikke spesielt er invitert til 

innspill når Valnesfjord/Straumsnes skal være en prioritert stedsutvikling, og 

kompetansen til VHSS er trukket frem. 

 Vi vet at utdanning har betydning for folkehelse, det har betydning for sysselsetting, 

næringsutvikling, bosetting. Tror faktisk at påvirkning av utdanningsnivå vil være viktig 

for å få utviklet Fauske. Som bedrift har vi bruk for kompetanse, og i stadig større grad. 

Viktige arbeidsplasser i Fauske har behov for ungdom/unge voksne som tar utdanning. 

Dette kommer kanskje for lite frem (side 13 – måloppnåelse). 

 

Spesifikke punkter:  

 1.3.2. Prosessen (side 5)Det står at ”Næringsliv – bedrifter og næringslivsorganisasjoner” 

har vært involvert. VHSS har ikke vært direkte involvert. 

 Pkt 6.1.1 Folkehelse (side 15). Her må det også tas med voksne. Det er ikke alle voksne 

som er foreldre/foresatte. Voksne tas med senere i dokumentet. 

 Pkt 6.1.2 Omdømme (side 15). Dette er et teoretisk kapittel.. 

 Synes det blir mageplask å trekke frem ett tiltak (strandpromenaden) for å eksemplifisere 

hvordan fauskeværinger blir stolt. Det kan hende det er riktig, men tenker at det å ligge 

lavt på kriminalitetsstatistikken ville være bra, ha fokus på miljø ville være bra, ha en 

ryddig by ville være bra, ha næringsliv som yter god kvalitet og som nyter godt 

omdømme er bra, en serviceinnstilt og vedkommende kommune er bra….. etc). 

Strandpromenaden kommer igjen på side 21 under omdømme.  



 6.3 Strategi 2 (side 18). Utvikling av disse tre stedene er vel og bra, bare vær 

oppmerksom på at det også er viktig med fellesskapet på tvers mellom disse stedene.  

 

Merknad/kommentar: 

Næringslivet er invitert til folkemøter i alle 3 sentraene og hørt i møter med 

næringslivsorganisasjonene. 

 

Uttalelse fra Sulitjelma nærmiljøutvalg  

 

“Sulitjelma Nærmiljøutvalg, SNU, har ingen innsigelser til Kommuneplanens samfunnsdel, 

Fauske kommune – 2025. 

SNU vil likevel påpeke naturmulighetene som ligger i Valnesfjord og Sulitjelma, og at disse blir 

ivaretatt og utviklet med investeringer i infrastruktur og fasiliteter, som gir muligheter for 

reiselivsnæringene, tilrettelagt for ulike interessegrupper, innbefattet rekreasjon kjøring og 

permanent scooterløype til det svenske løypenettet. 

Innfarten til nasjonalparkene er ikke skiltet og manglende infotavler og info om hva området har 

å tilby, bør finne sin løsning snarest. 

Snu merker seg at planen har nevnt de regionale samferdselsmulighetene, men ikke det 

kommunale veinettet, samt fv 830 til Sulitjelma, som trenger sikring av tunellene, vannlekkasje, 

varsling / nødtelefoner, ras sikring, standardheving, samt mobildekning på hele strekningen E-6 

til Sulitjelma. I dag er 2/3 uten dekning. 

Til sist ønsker vi Fauske kommune lykke til med å bli en ledende ”folkehelse kommune”. 

 

Merknad/kommentar: 

Ingen konkrete endringsforslag. 

 

 

Uttalelse fra Valnesfjord nærmiljøutvalg 

 

“Kommuneplanens samfunnsdel skal være beskrivende med visjoner og handlingsrom uten å bli 

for detaljert. Likevel skal den angi hvilke retninger man ønsker å utvikle seg i, og angi 

strategiske virkemidler og tiltak for å skape ønsket bevegelse. 

 

VNMU mener visjonen og overordnet mål for kommunen fram mot 2025 er bra!  

 

En kommune med god folkehelse kjennetegnes ved en befolkning som har lav forekomst av 

sykdom og god opplevelse av livskvalitet. Når arbeidet for å oppnå dette ofte defineres som 

summen av det hver enkelt innbygger og kommunen som organisasjon gjør for å skape ”det gode 

lokalsamfunn” blir det innlysende at ”det er bruk for alle”. De 6 strategiene som er valgt har 

dette perspektivet innarbeidet. Våre videre kommentarer fokuserer mest på det som spesielt 

angår Valnesfjord. 

 

1. Befolkningsprognosen mot 2025. 

Det beskrives en sannsynlig utvikling som innebærer nesten stabilt befolkningstall, men med 

en ugunstig profil på utviklingen for aldersgruppen 6-44 år. Det skal ikke så mye til for å 

skape en reell vekst i Fauskes befolkning. Salten beskrives jo i stadig større grad som ett 

felles bo- og arbeidsområde. Valnesfjord har sannsynligvis et betydelig potensial for økt 

tilflytting i perioden gjennom gode kommunikasjons- og transporttilbud, attraktiv natur og 

geografisk nærhet til både Reitan, UiN, Bodø og Fauske. -Spesielt strategi 2 og 4 kan være 



tydeligere på dette. Utvikling av områder for byggeklare tomter og boliger vil være viktig for 

oss (se neste punkt).  

 

2. Omdømme (6.1.2). Kompetanse (6.1.3). 

Sitatet av Sokrates på side 15 tilsier at attraktive bo- og oppvekstmuligheter i dagens 

samfunn vil være viktige faktorer for vårt omdømme. Det er slikt  kompetente personer ser 

etter når de velger bo- og arbeidssted. Valnesfjord ønsker å framstå som kompetent, 

kulturbevisst og inkluderende. 

 

3. Beskrivelsene av strategiene 1 t.o.m 6 

I tabellene er det ikke alle strategiske handlinger som beskrives med fulle setninger. (Det 

mangler noen verb).  

 

I beskrivelsen av planens punkt 6.3-strategi 2 (steds- og næringsutvikling – de tre sentrene) 

savner vi konkrete utsagn om utvikling av arbeidsplasser og næringsutvikling i Valnesfjord. 

Under handlinger kan det nevnes i tilknytning til nasjonalparkinngangen/VHSS: 

servicetilbud, turisme, kvinne-/enkeltarbeidsplasser. Reindriftsnæringen har også direkte 

tilknytning til Valnesfjord. Vi etterlyser også en noe bedre konkretisering av hva kommunen 

bør og kan gjøre for å gi bygdas aktive kulturliv (herunder også idrett) anlegg som er 

tilpasset årene framover mot 2025. Det er uklart hva som menes med følgende utsagn knyttet 

til plantema Valnesfjord : videreutvikle samarbeid mellom bygdene. Hvilke bygder siktes det 

til? 

 

Under planens punkt 6.4 – strategi 3 (Frivillig sektor) står det bla: Utvikle felles 

kompetansetiltak for å bedre rekrutteringen for ledere og styremedlemmer innen frivillig 

sektor. Til dette punktet oppfordrer vi kommunen til gi en overordnet beskrivelse av 

strategiske tiltak/handlinger for å forebygge at ildsjeler brenner ut. For eksempel arrangere 

årlige påfyll-konferanser i kommunal regi. Dette er viktig både for å rekruttere og kvalifisere 

nye ildsjeler, samt å ivareta de man allerede har. 

 

Under handlinger knyttet til strategi 4 er det uklart hva som menes med å utvikle ”Grønn 

resept”. Hvis det siktes til Helsedirektoratets begrep, så er ikke det i praktisk bruk lenger. I 

samme tabell nevnes ”begeistringsetaten”. Det er uklart hva som menes med begrepet. 

Strategi 4 legger til grunn oppvekstplanen for Fauske. Nærmiljøutvalget i Valnesfjord ønsker 

at det formuleres utsagn om videreutvikling og oppgradering av oppvekstsentrene i 

kommunene. Dette blir viktig for vårt arbeid for Valnesfjord oppvekstsenter. Her kan man 

tenke seg en utvikling fra et oppvekstsenter til et komplett nærmiljøsenter med skole, 

ungdomsklubb, bibliotek, helsestasjon og moderne kultur- og idrettsfasiliteter. Det vil ha stor 

betydning både for folkehelsedimensjonen og bygdas omdømme. 

 

I tabellen for strategi 5 (den regionale dimensjonen) nevnes under omdømmebygging bare de 

stolte industri-tradisjoner (historien) og strandpromenaden. Hvorfor ikke fokusere mer på 

natur- og friluftsliv, gode kommunikasjonsmuligheter, kulturlivet? Dette er omdømme- 

faktorer som peker framover mot 2025. Likeledes anbefaler nærmiljøutvalget en 

tillegsformulering under plantemaet ”aksebyen Fauske-Bodø” for å forsterke formuleringen 

om samordning av infrastrukturtiltak, særlig med tanke på togtrafikk, -eksempelvis 

forlengelse av perrongen i Valnesfjord.” 

 

Merknad/kommentar: 



I uttalelsen etterlyses det sterkere fokus på Valnesfjord og det foreslås at det konkretiseres tiltak 

som bidrar til dette. Konkrete tiltak må innarbeides i underliggende planer.  

  

Uttalelse fra Valnesfjord flerbrukshall BA v/styret 

 

Styret i Valnesfjord Flerbrukshall (VFH) mener planens mål og visjoner for perioden er positive.  

Det er viktig for å kunne utvikle kommunens tilbud i et helthetlig og langsiktig perspektiv.  

Styrets synspunkter på planens innhold og kommentarer, vil naturlig nok være med utgangspunkt 

i Valnesfjords behov.  I hovedsak er det innspill til kap. 5 og 6 som følger. 

 

- Ref.kap. 5; Planen innleder med viktigheten av gode målformuleringer, som skal være 

konkrete, målbare, oppnåelige, realistiske og tidsbestemte.  Dette er vi enige i. 

o Vi mener at formuleringen av det overordnede målet til Fauske i 2025 er bra, men 

at det burde lages delmål som bygger opp under hovedmålet.  Delmålene bør 

inneholde konkrete tall i forholdt til hva vi mener med “God folkehelse”, “Vekst i 

næringslivet”, “Vekst i folketall” og “Gode tjenester”. For eksempel kan et 

konkret delmål innen Stedsutvikling/folketallsutvikling være at vi skal være 

15000 innbyggere i Fauske kommune i år 2025. 

 

o I tillegg bør delmålene være utledet av dagens situasjon.  Det bør foreligge 

vedlegg til planen som beskriver dagens situasjon innen de nevnte 

satsingsområder.  For eksempel mangler det en beskrivelse av nå-situasjonen i 

Valnesfjord eller når det gjelder folkehelse.  Vi mener det er viktig med en slik 

beskrivelse for å kunne evaluere utviklingen i planperioden, samt vurdere 

hvorvidt målene er oppnådd. 

 

- Kap. 6 innleder med at strategier er de veivalgene som/retningene Fauske velger for å nå 

det overordnede målet.  Dette er bra. 

o Vi registrerer at det i planen fremmes tre gjennomgående perspektiver: 

“Folkehelse”, “omdømme” og “kompetanse”.  Det er bra at disse perspektivene 

fremmes, men vi kan ikke i særlig grad finne disse igjen i de seks strategiene.  I 

tillegg er det da også forvirrende at “Folkehelse” også er en strategi.  Der burde 

vært egne avsnitt under hver strategi som inneholdt formuleringer vedrørende 

folkehelse, omdømme og kompetanse.  Dette for å få konsistens i planen slik en i 

utgangspunktet forsøker å legge opp til, men ikke gjennomfører. 

o Strategiene bør formuleres som fullstendige setninger, slik at de får en konkret 

mening.  For eksempel strategi 2: Fauske kommune skal satse på steds- og 

næringsutvikling av de tre sentraene Fauske, Valnesfjord og Sulis. 

o Handlingene (eller handlingsplanene) som er knyttet til hver strategi bør være 

konkrete og tydelig med hensyn til hva en satser på å gjennomføre i 

strategiperioden. 

 

- Ref. kap. 6.2…Folkehelse; VHF er enig i folkehelsens tydelige plassering i 

plandokumentet.  Dokumentet må være tydelig på hvilke forhold som påvirker 

folkehelse, inkludert adgang til infrastruktur/anlegg som f.eks. idrettshaller, gymsaler ol. 

Valnesfjord er i en særskilt dårlig stilling mht. anlegg, inkl. anlegg for skoleelevenes 

lovpålagte gymnastikkfag.  En realisering av VFH vil være et viktig bidrag for å nå 

målet.  Det vil styrke og utvide tilbudet til innbyggerne både i Valnesfjord og Fauske.  I 

tillegg vil VFH være en viktig del av tilbudet til Valnesfjord Oppvekstsenter. 

 



- Ref. kap. 6.3… Steds- og næringsutvikling; Befolkningsreduksjonen i Valnesfjord kan 

motvirkes med tiltak som fremmer vekst.  Dette innebærer bl.a. bedre tilgang til tomter, 

opprusting av Valnesfjord Oppvekstsenter og realisering av Valnesfjord Flerbrukshall.  

Repr. fra Fauske kommune har ved flere anledninger trukket fram Valnesfjords 

muligheter, men uten å gjennomføre tiltak som realiserer potensialet.  Boligbygging og 

opprustning av oppvekstsenteret er to tiltak som kan gi Fauske kommune de ønskede 

effektene. 

 

I raden “Valnesfjord” og kolonnen “Handlinger”, står det “Aktiv kulturliv med tilpassede 

anlegg”.  Vi formoder at det ønskes videre utvikling av dette.  Forslag til ny tekst: “Legge 

til rette for et aktivt kulturliv med tilpassede anlegg.” 

 

Videre bør det beskrives nærmere hva en faktisk ønsker å gjøre for og “Utvikle 

Valnesfjord som et foretrukket bosetnings –og etableringssted mellom to byer”.  Forslag 

til tekst: “Valnesfjord skal bli det foretrukne bostedet for familier som ønsker å bo i 

landlige omgivelser og med byens nærhet.  Dette skal skje gjennom bl.a. bedre 

tilgang til tomter, opprusting av Valnesfjord Oppvekstsenter og realisering av 

Valnesfjord Flerbrukshall”. 

 

- Ref. kap. 6.5…Oppvekst, bo og nærmiljø..;  VFH mener at ifm. med renovering/nybygg 

av Valnesfjord Oppvekstsenter, bør prosjektet utvides til å omfatte et nærmiljøsenter.  

Med dette menes det å samlokalisere en del tjenester og funksjoner, slik at tilbudet samlet 

sett framstå som mer helthetlig og koordinert, samt at det gir mulighet for synergier og 

videre utvikling av eksisterende tilbud.  Vi ser for oss at for eksempel ungdomsklubben, 

biblioteket, dagens kafe/kjøkkentilbud og (skole)- helsetjenesten i helse –og 

sosialsenteret flyttes til VFH/oppvekstsenteret.  Dette vil bl.a. gi bygda et naturlig 

samlingspunkt med mange tilbud.  VFH mener et slikt nærmiljøsenter vil være svært 

viktig i omdømmebygging og i “reklameøyemed” for potensielle tilflyttere. 

 

Styret i Valnesfjord Flerbrukshall mener utviklingen i Valnesfjord er hemmet av mangel på 

politisk vilje, og stor avstand mellom ord og handling hva angår bygda. 

 

Valnesfjord er fortsatt et egnet brukbart sted å bo, men det er pga. bygdas naturgitte muligheter, 

beliggenhet og gode miljø og ikke pga. kommunens innsats. 

 

Styret er overrasket over hvordan kommunestyret og administrasjonen har kastet 

oppvekstsenterets svært negative tilstandsrapport og andelslagets behovsanalyse ned i de 

kommunale skuffene.  Det mangler politisk vilje til å gjøre Valnesfjord et bedre sted å bo.  En 

foregangskommune i folkehelse må tilfredsstille minimumskravene til gym i skolen!  Det er vår 

klare oppfatning at Valnesfjord er godt å ha når kommunen skal markedsføres, men når 

investeringsmidlene skal fordeles er vi mindre interessante. 

 

Gjennom denne nye strategiplanen legges det opp til en satsing på folkehelse og steds og-

næringsutvikling.  Vi anmoder at tilstandsrapporten vedrørende oppvekstsenteret og 

behovsanalysen vedrørende VFH snarest tas opp av de kommunale skuffene og at det sette av 

konkrete midler til planlegging/prosjektering for å få samsvar mellom strategiske mål og 

handlinger.”  

 

Merknad/kommentar: 

Forslag til tillegg i planen: 



Rådmannen tilrår at følgende tillegg tas inn under pkt  6.3.2: Legge til rette for et aktivt 

kulturliv med tilpassede anlegg.   

  

 

 

Uttalelse fra Eldrerådet 

 

“Eldrerådet har ingen merknader til høringsutkastet til kommuneplanens samfunnsdel 2025.” 

 

Uttalelse fra Bodø kommune 

 

Bodø planutvalg har i møte den 21.06.2011, under PS 11/52, behandlet overnevnte sak.  

 

Følgende enstemmige uttalelse ble vedtatt: 

1. “Høringsforslaget anses å ivareta Bodø kommunes ønske om styrket samhandling på 

tvers av kommunegrensen som grunnlag for videre utvikling og styrking av Salten som 

attraktivt bo- og servcemarked, og vil bl a foreslå at kommunene i fellseskap utarbeider 

en kollektivplan for aksen Saltdal – Bodø.  

 

2. Regionalt samarbeid om kartlegging og overvåking av miljøforholdene i Skjerstadfjorden 

bør innarbeides som en del av kommunens regionale utviklingsstrategier. 

 

3. Det bør vurderes et tettere samarbeid mellom Bodø og Fauske kommune i tiden 

framover, for å bedre kunne løse felles utfordringer og styrke kommunenes samlede 

utviklingspotensial. 

Arealpolitikk er et av flere områder hvor dette bør vurderes.” 

  

Merknad/kommentar: 

Forslag til tillegg i planen: 

Rådmannen tilrår at følgende tas inn som tillegg under pkt 6.6.5: Regionalt samarbeid om 

kartlegging og overvåking av miljøforholdene i Skjerstadfjorden bør innarbeides som en del av 

kommunens regionale utviklingsstrategier. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Det har vært et godt engasjement rundt kommuneplanprosessen, mange organisasjoner og 

enkeltpersoner har kommet med innspill undervegs i prosessen. Også i høringsrunden av 

plandokumentet til kommuneplanens samfunnsdel har engasjementet vært betydelig og mange 

har arbeidet meget grundig med høringsdokumentet. Det er stor variasjon i uttalelsene men de 

flest gir uttrykk for at planforslaget er godt gjennomarbeidet og i stor grad dekker viktige temaer 

og utfordringer i kommuneplanleggingen. 

 

Mange av de som har gitt innspill ønsker konkretisering og utdyping av ulike temaer i planen. Til 

det vil rådmannen bemerke at samfunnsdelen er en overordna plan med visjoner og strategier 

som angir retningen for kommunens utvikling. Detaljeringen kommer i temaplaner, økonomiplan 

og budsjett, der gis det rom for konkrete, målbare og tidsbestemte målsettinger. Som oppfølging 

av samfunnsdelen vil det være en målsetting å skape bedre oppfølging av målene ned i gjennom 

plansystemet.  

 

Rådmannen har vurdert innkomne forslag til tillegg i planen og tilrå at nedenforstående tas inn: 



 

Kap 6: 

Tillegg til 6.3.2.  Legge til rette for et aktivt kulturliv med tilpassede anlegg.  

Tillegg til 6.6.5.  Inngå regionalt samarbeid om kartlegging og overvåking av 

miljøforholdene i Skjerstadfjorden. 

Tillegg 6.7.2.  “Når konsesjon for fjernvarme foreligger vil kommunen innføre 

tilknytningsplikt til fjernvarme. 

Tillegg til 6.7.5.  Reindriftsforvaltningen tas inn som samarbeidsaktør 

 

 

Rådmannen innstiller på at det fremlagte plandokument med tillegg vedtas som 

Kommuneplanens samfunnsdel 2011 – 2025 for Fauske kommune.  

 

INNSTILLING : 
 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 11-15 vedtar Fauske kommunestyre det 

fremlagte forslag til rullering av kommuneplanens samfunnsdel med følgende tilegg: 

Kap 6: 

Tillegg til 6.3.2.  Legge til rette for et aktivt kulturliv med tilpassede anlegg.  

Tillegg til 6.6.5.  Inngå regionalt samarbeid om kartlegging og overvåking av 

miljøforholdene i Skjerstadfjorden. 

Tillegg 6.7.2.  “Når konsesjon for fjernvarme foreligger vil kommunen innføre 

tilknytningsplikt til fjernvarme. 

Tillegg til 6.7.5.  Reindriftsforvaltningen tas inn som samarbeidsaktør 

 

 

 

FOR-064/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 11-15 vedtar Fauske kommunestyre det 

fremlagte forslag til rullering av kommuneplanens samfunnsdel med følgende tilegg: 

Kap 6: 

Tillegg til 6.3.2.  Legge til rette for et aktivt kulturliv med tilpassede anlegg.  

Tillegg til 6.6.5.  Inngå regionalt samarbeid om kartlegging og overvåking av 

miljøforholdene i Skjerstadfjorden. 

Tillegg 6.7.2.  “Når konsesjon for fjernvarme foreligger vil kommunen innføre 

tilknytningsplikt til fjernvarme. 

Tillegg til 6.7.5.  Reindriftsforvaltningen tas inn som samarbeidsaktør 

 

 

 

KOM-050/11 VEDTAK-  08.09.2011 
 

Kjell Sverre Jakobsen foreslo: 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 11-15 vedtar Fauske kommunestyre det 

fremlagte forslag til rullering av kommuneplanens samfunnsdel med følgende tillegg: 

Kap 6: 



Tillegg til 6.3.2.  Legge til rette for et aktivt kulturliv med tilpassede anlegg.  

Tillegg til 6.6.5.  Inngå regionalt samarbeid om kartlegging og overvåking av 

miljøforholdene i Skjerstadfjorden. 

Tillegg 6.7.2.  “Når konsesjon for fjernvarme foreligger vil kommunen innføre 

tilknytningsplikt til fjernvarme. 

Tillegg til 6.7.5.  Reindriftsforvaltningen tas inn som samarbeidsaktør 

 

Fauske kommune ønsker blant annet utrede bytte av jernbanetrase og E6 Finneid til 

dagens jernbaneområde. Dette kan gi oss muligheten til å bygge et supermoderne 

godsterminalområde - samtidig som E6 kommer utenfor sentrum. Vi får en E6 som er 

sentrumsnær, og hvor han ikke bare forsvinner i en tunnel som munner ut langt ut på 

Fauskemyrene. Fauske ligger naturlig til for all godshåndtering, derfor må vi best innen 

godshåndtering og varelogistikk. På sikt vil dette være av meget høy betydning når 

bedrifter skal velge etableringssted – Fauske skal bli deres valg. 

 

 

Formannskapets innstilling ble vedtatt med 26 mot 3 stemmer avgitt for Jakobsens 

innstilling. 

 

VEDTAK: 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 11-15 vedtar Fauske kommunestyre det 

fremlagte forslag til rullering av kommuneplanens samfunnsdel med følgende tillegg: 

Kap 6: 

Tillegg til 6.3.2.  Legge til rette for et aktivt kulturliv med tilpassede anlegg.  

Tillegg til 6.6.5.  Inngå regionalt samarbeid om kartlegging og overvåking av 

miljøforholdene i Skjerstadfjorden. 

Tillegg 6.7.2.  “Når konsesjon for fjernvarme foreligger vil kommunen innføre 

tilknytningsplikt til fjernvarme. 

Tillegg til 6.7.5.  Reindriftsforvaltningen tas inn som samarbeidsaktør 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder plan/utvikling til videre forføyning    
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ORGANISERING AV ADRESSEARBEIDET I KOMMUNEN 

   
Vedlegg: 1. Lokal forskrift benevnt “Forskrift for navnsetting, adressering og adresseforvaltning i 

Fauske kommune” 

2. Matrikkelloven (del om adresser) 

3. Matrikkelforskrift, Kapittel 12. Offisiell adresse 

 

 

Sammendrag: 
 

Kommunen er pålagt å fastsette offisiell adresse (matrikkeloven § 21). Dette medfører at 

kommunen er ansvarlig myndighet for å iverksette et adressesystem og vedlikeholde dette 

gjennom tildeling av nye adresser, endringer og registrering av adresser i matrikkelen.  

Fauske kommune har godkjent vegadressering i henhold til matrikkelloven i Fauske/Finneid 

sentrum og i Sulitjelma men mangler dette i andre deler av kommunen hvor det kun er nyttet 

matrikkeladressering. 

Rådmannen anbefaler å starte/gjennomføre prosjektet “Organisering av adressearbeidet i 

kommunen”. Anbefalt organisering er gitt nedenfor.  

Statens kartverk anbefaler at kommunene vedtar lokal forskrift for fastlegging av hvem gjør hva 

og hvordan. Rådmannen har utarbeidet et forslag til lokal adresseforskrift som kommunestyret 

inviteres til å vedta. 

 

Saksopplysninger: 
Adresser er en geografisk stedfestet informasjonen det er stor etterspørsel etter i dag. Flere 

offentlige organer som Posten, Telenor, AMK-sentralene og andre benytter i stor grad 

gateadresser i sitt arbeid. Korrekt og nøyaktig adresseinformasjon til alle kommunens 

innbyggere er derfor viktigere og viktigere.  

 

Kommunen er adressemyndighet og fastsetter offisielle adresser. Regelverket knyttet til 

fastsetting av adresser fremgår av “Lov om eigedomsregistrering” (matrikkellova) og 

matrikkelforskriften med merknader, samt Lov om stadnamn (stadnamnlova) og tilhørende 

sentral forskrift for denne.  

 

Statens kartverk har utgitt en adresseveileder som gir råd for å etablere og forvalte et felles 

adressesystem og råd knyttet til de forskjellige delene av hele adresseringsprosessen.  

 



Kommunestyret er kommunens adresse- og navnemyndighet så lenge det ikke er gitt 

delegasjonsfullmakt til andre deler av kommunens organisasjon. Delegering ned i 

organisasjonen må være trinnvis, eksempelvis: 

 

kommunestyre    rådmann     etatsjef      fagsjef. 

 

Rådmannen anbefaler i denne sammenheng følgende oppgave-/ og ansvarsfordeling: 

 

Pkt Oppgave  Politisk Administrativt 

1 
Organisering og avklaring av ressurser  
(Matrl. §§ 5a, 21, 25, 32, matrikkelforskriften §§ 16, 50) 

x  

2 
Ev. utarbeiding og vedtak av lokale forskrifter  
(Kap. 13, forskr §§ 50, 59) 

x x 

3 
Avklaring av området som skal adresseres  
(Kap. 4, forskr § 58) 

(x) x 

4 
Fastlegging av adresseparseller, tildeling av 
koder og registrering. (Kap. 5) 

 x 

5 

Valg av navn og fastsetting av skrivemåten for 
navn i adressesammenheng, samt registrering i 
SSR 
(Kap. 6, forskr § 51 + stadnamnlova) 

x x 

6 
Tildeling og melding av adressenummer  
(Kap. 7, forskr §§ 50, 52) 

 x 

7 
Tildeling av bruksenhetsnummer  
(Kap. 8, forskr § 53) 

 x 

8 
Endring av eksisterende adresser  
(Kap. 14, forskr § 50) 

 x 

9 
Matrikkelføring av adresse  
(Matrl. § 25) 

 x 

10 
Utarbeiding av skiltplan og skilting  
(Kap. 11, forskr § 57) 

 x 

11 
Klagehåndtering  
(Kap. 15, matrl. § 46 f, forskr § 22 og stadnamnlova) 

 x 

12 
Arkivering av de ulike vedtakene og  
underlag/dokumentasjon for disse (Arkivloven) 

 x 

 

 

Adresser og skilt skal sørge for at alle på en lett og forståelig måte kan identifisere og finne frem 

til bygninger, atkomst til bygninger, boliger og andre objekter eller steder som det er viktig å 

finne frem til. Offisiell adresse tildeles i form av vegadresse og eventuelt bruksenhetsnummer 

(husnummer) og eventuelt adressetilleggsnavn.  

 

Matrikkeladresse kan også brukes som offisiell adresse, men det er en uttalt politikk at denne 

adresseformen ikke skal brukes. Vegadressen skal knyttes til kjørbar gate, veg eller plass. 

Dersom det ikke er mulig, kan vegadresser knyttes til sti, gangveg eller et entydig avgrenset 

område. Det siste vil være tilfelle hvor det i kommunen ikke er noe vegsystem, men hvor det 

likevel skal gis adresser. Adressenummeret tildeles til den vegen som er godkjent som atkomst, 

og dersom en ikke har det skal adressen knyttes til kjørbar gate, veg eller plass.  

 



Folkeregisteret, Posten og andre brukere henter (automatisert) de offisielle adressene som 

kommunen fører inn i matrikkelen. Det er derfor viktig at adressene blir ført i matrikkelen straks 

de er fastsatt i kommunen. Adressen skal tildeles så snart det er behov for den, og senest sammen 

med igangsettingstillatelsen for tiltaket som skal ha adresse.  

 

Kommunen deler vegnettet opp i adresseparseller, og hver av parsellene tildeles et navn. Det skal 

ikke være to eller flere like vegadressenavn i kommunen. Vegadresse kan også knyttes til stier 

eller et entydig avgrenset område (hyttefelt, øyer, fjell- og skogsområde). Navnet bør følge den 

lokale navneskikken, samtidig som det bør være lett å skrive og oppfatte. Også private veier og 

områder, riks- og fylkesveger tildeles vegnavn av kommunen dersom de er en del av de 

adresseparsellene kommunen har fastsatt.  

 

Skrivemåten av adressenavnene fastsettes etter reglene i Lov om stadnamn. Før kommunen 

tildeler eller endrer vegadresse skal det informeres slik at de avgjørelsen får virkning for skal få 

mulighet til å uttale seg. Kommunen kan kreve at uttalelsen skal være grunngitt og undertegnet. 

Informasjonsplikten er en naturlig del av den demokratiske prosessen, og kan gi positive effekter 

i forhold til å sikre lokal identitet.  

 

Kommunen har ansvaret for skilting av gater, veger, stier, områder eller plasser som er 

nødvendig for å oppnå god merking av adressen. Nødvendige skilt settes opp hurtigst mulig etter 

at skrivemåten til adressenavnet er vedtatt. Oppsetting av skilt skal skje i tråd med veiledning gitt 

i adresseveilederen utgitt av Statens kartverk.  

 

Fauske kommune har 3 veger mot Sørfold som betinger at vi må/bør enes om samme navn i 

begge kommunene. Likeså har vi 2 veger pluss E6 mot Saltdal som trenger samme behandling. 

Mot Bodø har vi Rv 80 som krysser kommunegrensen og hvor det også må betenkes et felles 

navn ved siden av riksvegbetegnelsen. Tildeling av offisiell adresse bør utvikles noenlunde i tråd 

med grendedelingen vi har i kommunen. Med grunnlag grendedelingen er det naturlig å arbeide 

etter følgende områdeinndeling:  

 
1. ”Fauske nord”. 

2. ”Valnesfjord”. 

3. ”Leivset/Vatnbygda”  

4. “Sulitjelma”. 

5. ”Lakså/Nordal/Sjønstå”.  

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Det er viktig at elementene i foranstående matrise fastlegges og at det klargjøres hvem gjør hva/ 

hvem har ansvar. Rådmannen anbefaler derfor at kommunen vedtar “Lokal adresseforskrift” 

som beskriver og fastlegger hvordan myndighet er delegert internt i kommunen. Se vedlegg 1.  

 

Lokal adresseforskrift gir bestemmelser for hvilke prinsipp/regler som skal gjelde for tildeling av 

adressenummer og adressenavn, hvor i kommunens organisasjon adresse- og navnemyndighet 

skal ligge og hvilke oppgaver som ligger til de ulike ansvarsområdene. Eksempelvis 

navneansvar, skilting og skiltansvar med mer.  

 

Kostnader  

En beregner at det trengs 1,2 skilter pr adresseparsell/veg som skal adresseres. Dette er 

erfaringstall og vil måtte endre seg avhengig av antall sideveier som skal adresseres til den 



enkelte parsell. For å beregne totale skiltkostnader legger en til grunn kr 2500,- for skilt, stolpe 

og oppsetting). Kostnadene i denne sammenheng er ikke beregnet nå da en pr dato ikke har 

oversikt hvor mange nye vegskilt som må til.  
 

Gjennom å etablere ett logisk oppbygd adressesystem i hele kommunen via etablering av 

vegadresser får en på plass en viktig bit av kommunens infrastruktur. Det sier seg selv at det er 

av stor betydning at utrykningskjøretøyer finner fram hurtigst mulig. Vegadresser er med på å 

redusere responstiden for utrykningskjøretøyene, noe som i kritiske situasjoner kan spare liv. I 

tillegg er det viktig for all varetransport som i stor grad bruker bilnavigasjonssystemer (GPS) for 

å finne frem. De er avhengig av vegadresser for å få en eksakt adresse å kjøre til. Flere og flere 

privatbiler har også lignende bilnavigasjonssystemer, og skal en utnytte de fullt ut må en ha 

vegadresse som en kan legge inn når en skal bestemme en kjørerute.  

 

Adressene er i stor grad knyttet til bygninger, og gjennom etableringen av et helhetlig 

adressesystem i kommunen vil en samtidig oppnå en kvalitetsheving av bygningsregisteret.  

Som skrevet tidligere er det kommunen som er adressemyndighet og selv bestemmer hvilke 

områder som skal tildeles vegadresser. Både lov, forskrift og adresseveileder sier klart at det er 

ønskelig med ett adressesystem, nemlig vegadresser. Miljøverndepartementet uttalte i 

forbindelse med iverksettingen av Lov om eigedomsregistrering at ”… Miljøverndepartementet 

anbefaler at kommunene tar i bruk vegadresseformen på en så konsekvent måte som mulig. …”. 

Dette er i tråd med de nasjonale politiske målene som er uttrykt i Ot.prp. nr. 70 Om lov om 

eigedomsregistrering hvor det heter i merknaden til § 21 Fastsetjing av offisiell adresse at ”…. 

Departementet føreset at bruk av matrikkelnummerforma etter kvart går ut, og at 

vegadresseforma blir innført som felles form for heile landet….”. Det anbefales også at en 

tildeler vegadresser i spredt bebygde områder og i hyttefelt. Arbeidet som nå ønskes gjort i 

kommunen er derfor helt i tråd med sentrale politiske signal og i hva som gjøres i andre 

kommuner  

 

Det er behov for å etablerere mange nye adresseparseller (vegnavn) for å få et logisk oppbygd 

adressesystem i hele kommunen. I spredt bebyggelse brukes det som kalles 

avstandsprinsippet/10 meters regelen, dvs. at man tildeler et nummer for hver 10. meter. Eks: 

500 m innover en veg vil gi adressenummer 50 dersom den ligger på venstre side av vegen og 51 

dersom den ligger på høyre side.  

 

Har man da flere hus i en stikkveg, kan disse ”bruke opp” nummer som skulle vært brukt på 

hovedvegen. For å løse dette vil en gi egne navn til mange av disse sidevegene. De nye 

adresseparsellene er i hovedsak foreslått oppkalt etter navnet på eiendommen som ligger i enden 

av vegen, eller om eiendommen har et godkjent navn i SSR (i bruk før 17.6.91.  

 

I kommunen er det mange skogsbilveger og fritidsbebyggelse som vil få tildelt vegadresse/ 

adressenavn. Mange av disse vegene har allerede i dag et godt innarbeidet navn, og det er 

naturlig å videreføre disse i adresseringen.  

 

Prosessen/tiltakene som må gjennomføres i denne sammenheng vil kreve en god del ressurser 

både i administrasjonen (enhet plan/utvikling) og i VVA-enheten knyttet til oppsetting av nye 

skilt. Total kostnad vil en få når en har fått full oversikt over hvor mange nye 

veier/plasser/områder som bør navngis. 

 

 

INNSTILLING : 



 

1. Fauske kommune skal gjennomføre prosjektet “Navnsetting, adressering og 

adresseforvaltning i Fauske kommune” i tråd med føringer i matrikkelforskriftens 

“kap. 12. Offisiell adresse”.  

2. Organiseringen av adressearbeidet fastlegges slik det er angitt i forslag til lokal 

forskrift. (vedlegg 1). 

 

 

PLUT-053/11 VEDTAK-  23.08.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

1. Fauske kommune skal gjennomføre prosjektet “Navnsetting, adressering og 

adresseforvaltning i Fauske kommune” i tråd med føringer i matrikkelforskriftens 

“kap. 12. Offisiell adresse”.  

2. Organiseringen av adressearbeidet fastlegges slik det er angitt i forslag til lokal 

forskrift. (vedlegg 1). 

 

 

KOM-051/11 VEDTAK-  08.09.2011 
 

Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

1. Fauske kommune skal gjennomføre prosjektet “Navnsetting, adressering og 

adresseforvaltning i Fauske kommune” i tråd med føringer i matrikkelforskriftens 

“kap. 12. Offisiell adresse”.  

2. Organiseringen av adressearbeidet fastlegges slik det er angitt i forslag til lokal 

forskrift. (vedlegg 1). 

 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder plan/utvikling til videre forføyning    
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FRILUFTSLIV FOR FOLKEHELSA 

   
Vedlegg: 1. Friluftsliv for Folkehelsa! Resolusjon vedtatt på Den Norske Turistforenings landsmøte, 

Geiranger, 04.06.11 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

I en resolusjon (vedlegg) vedtatt på landsmøtet til Den Norske Turistforening (DNT) 4. juni 2011 

sies det at friluftsliv er nøkkelen til et godt og bærekraftig folkehelsearbeid. Og alle landets 

kommuner og fylkeskommuner oppfordres til samarbeid med DNT sine lokale foreninger slik at 

DNT kan værer med å bidra til et godt folkehelsearbeid i Norge. 

 

For Fauske kommune er folkehelsearbeid et lagarbeid hvor offentlig, privat og frivillig sektor er 

med og bidrar. Overordnet målsetting for folkehelsearbeidet i Fauske er god helse og gode 

oppvekstvilkår gjennom alle livets faser. Oppfordringen fra Den Norske Turistforening 

harmonerer med folkehelsestrategien til Fauske kommune. 

 

 

INNSTILLING : 
 

Fauske kommunestyre ber rådmannen om å inngå et samarbeid med lokale 

turistforeninger om å nyttiggjøre seg og videreutvikle dagens friluftslivtilbud til gode og 

bærekraftige folkehelsetiltak. 

 

 

KOM-052/11 VEDTAK-  08.09.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Fauske kommunestyre ber rådmannen om å inngå et samarbeid med lokale 

turistforeninger om å nyttiggjøre seg og videreutvikle dagens friluftslivtilbud til gode og 

bærekraftige folkehelsetiltak. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 



Utskrift sendes:     

Folkehelsekoordinator til videre forføyning    
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KLAGE ETTER VEDTAK OM UTMÅLING AV DRIFTSTILSKUDD PRIVATE 

BARNEHAGER 2010 

   

 
Vedlegg: Klage fra PBL på tilskudd 2010 

K-sak 36/11 

 

Innledning 
Ref kommunestyre sak 36/11 –sakID 11/77 angående kommunalt driftstilskudd private 

barnehager 2010. Vedtaket er formidlet alle de private barnehagene i Fauske kommune. På 

vegne av barnehagene Medås Gårdsbarnehage AS, Stemland Gårdsbarnehage AS, Kvitre 

Barnehage AS, Fauske Idrettsbarnehage AS og Lyngheia Barnehage AS har Private Barnehager 

Landsforbund (PBL) klaget på gjennomført vedtak. Klagen er vedlagt.  

 

Tabellen nedenfor viser avviket mellom utbetalt og beregnet kommunalt driftstilskudd 2010, jfr 

KS sak 36/11: 

 

 
 

Når Rådmannen tidlig i desember ble oppmerksom på at det var utbetalt for mye kommunalt 

tilskudd, ble desember utbetalingen til Lyngheia Barnehage AS, Kvitre Barnehage AS  og 

Kvitlyngveien familiebarnehage stoppet. 

 

Ved årets begynnelse beregnes et planlagt kommunalt driftstilskudd som blir utgangspunktet for 

månedlige overføringer til de private barnehagene. Dette vil bli endret i løpet av året pga 

endringer i barnetall. Siden dette ikke endres løpende har rutinen i Fauske kommune vært at 

dette endres ved årets slutt gjennom et endelig vedtak, jfr tabellen nedenfor. 

 

Avvik 2010** Ikke utbetalt desember Sum

Idrettsbarnehagen -167 086                   -                           -167 086                   

Medås -707 373                   -                           -707 373                   

Lyngheia 132 066                    257 327                    -125 261                   

Stemland gårdsbarnehage -356 511                   -                           -356 511                   

Kvitre 316 613                    141 250                    175 363                    

Kvitlyngveien 13 582                      12 556                      1 026                        

Sum -768 708                   411 133                    -1 179 841                 

* positive tall er for mye utbetalt, mens negative tall er for lite utbetalt

** resultat ved gjennomført utbetalingsplan 2010



 
 

 

Fauske kommune legger vekt på at de kommunale driftstilskuddene skal følge beregningene til 

statstilskuddet. Det innebærer at barnetallene i årsmeldingen 2009 er utgangspunktet for 

beregning av tilskudd. Både det kommunale driftstilskuddet og statstilskuddene endres i forhold 

til endringsmeldinger kommunen mottar fra barnehagene.  

 

Tilbakebetalingskravet for Kvitre barnehage AS skyldes at de fikk en stor nedgang i antall barn 

fra 1. august 2010. Endringsmeldingen ble mottatt svært sent, slik at hverken statstilskudd eller 

kommunalt driftstilskudd ble korrigert i 2010. Kvitre barnehage AS har også mottatt et krav om 

å tilbakebetale for mye utbetalt statstilskudd. Dette er tilbakebetalt.  Avvik for de øvrige 

barnehagene skyldes nye beregninger med bedre kvalitet enn tidligere.  

 

Beregningsmetode 

Driftstilskudd til private barnehager beregnes etter alternativ A eller B: 

A - Et kommunalt tilskudd som tilsvarer 85% (88% fra 1/8 2010) av den offentlige 

finansiering basert på regnskap 2009- minimumstilskudd 

B - Et kommunalt tilskudd som er nødvendig for å sikre at barnehagene får dekket sine 

kostnader basert på regnskap 2009 (dog ikke høyere enn 100%  av kommunalt nivå) - 

kostnadsdekning 

 

Tilskuddet som skal utbetales til de private barnehagene er den høyeste av beregningsmetoden A 

eller B. For de private barnehagene i Fauske er det alternativ A. For å beregne hvilken metode 

som skal legges til grunn benyttes en regnearkmodell som er laget av departementet.  

Grunnlaget for beregning er regnskap 2009 og barnetall i årsmeldingen 2009. I tillegg skal det 

gjennomføres en såkalt 85% kontroll i forbindelse med metode A for å sikre at de barnehagene 

som var i virksomhet i 2005 ikke har fått sine inntekter redusert som en følge av innføringen av 

makspris. Denne testen utføres også i regnearket fra departementet. Barnehage satsen som legges 

til grunn i 2005 er gjennomsnittet av satsen i perioden jan-juli  og ny sats fra august. Kontrollen 

viser at barnehagene Medås Gårdsbarnehage AS og Lyngveien barnehage AS ikke har fått 

avkortet sine inntekter, slik dette vil ikke medføre endringer i beregningene ovenfor. 

 

Beregningen ovenfor fastsetter dermed minimumssatsen som kommer til å bli bruk i den 

kommende perioden, dvs 2010. Etter dette benyttes en forenklet modell fra PBL for å beregne 

kommunalt driftstilskudd etter minimumskravet. Rutinen deretter var at det ble gjort et foreløpig 

tilsagn om tilskudd i mars inneværende år og at endelig vedtak ble gjort i mars neste år.  Alle 

endringer i barnetallet, basert på endringsmeldinger fra barnehagene, hensyntaes ved endelig 

vedtak. 

 

I tillegg til det kommunale driftstilskuddet har Fauske kommune i 2008 gitt et ekstra tilskudd på 

kr 600000 til barnehagene Medås Gårdsbarnehage AS, Stemland Gårdsbarnehage AS og 

Planlagt 

Tilskudd 2010 Beregnet vår Beregnet høst Sum beregnet Avvik

Idrettsbarnehagen 541 390           -                 708 476           708 476           -167 086  

Medås 2 846 964         1 719 203       1 835 134        3 554 337         -707 373  

Lyngveien 3 087 924         1 518 903       1 436 955        2 955 858         132 066   

Stemland gårdsbarnehage 1 038 048         718 777          675 782           1 394 559         -356 511  

Kvitblikk 1 695 000         881 198          497 188           1 378 387         316 613   

Kvitlyngveien 150 672           55 359           81 730            137 090           13 582     

Sum 9 359 998         4 893 441       5 235 265        10 128 706       -768 708  

Tilskudd ihht beregning 2010



Lyngveien Barnehage AS. Hensikten med tilskuddet var å øke barnehagedekning i Fauske 

kommune. Dette har redusert kostnadene til nevnte barnehager.  

 

 

Dokumentasjon 

I den fremsatte klagen hevdes det at det ikke er lagt frem dokumentasjon av 

beregningsgrunnlaget. Det medfører ikke riktighet. Gjennom prosessen med PBL, som er 

beskrevet i tidligere saksfremlegg, har både PBL og alle de nevnte barnehager fått tilsendt alle 

beregningsark. Både PBL og de private barnehagene bør derfor være godt orientert om 

beregningsgrunnlaget, selv om det ikke var vedlagt vedtaksbrevet. Dokumentasjonen kan sendes 

en gang til. 

 

 
 

INNSTILLING : 
 

1. Kommunestyret tar orienteringen fra Rådmannen til etterretning. 
2. Vedtak i kommunestyresak 36/11, angående kommunalt driftstilskudd 2010 til de 

private barnehagene, opprettholdes.  

3. Klagen oversendes Fylkesmannen i Nordland til endelig avgjørelse. 

 

 

KOM-053/11 VEDTAK-  08.09.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 
1. Kommunestyret tar orienteringen fra Rådmannen til etterretning. 
2. Vedtak i kommunestyresak 36/11, angående kommunalt driftstilskudd 2010 til de 

private barnehagene, opprettholdes.  

3. Klagen oversendes Fylkesmannen i Nordland til endelig avgjørelse. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 
Utskrift sendes:     

Økonomisjef til videre forføyning    
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ANKE PÅ F-SAK 66/11 - FRIDAHLS MØBELHUS AS - SØKNAD OM KJØP AV TOMT 

PÅ KROKDALSMYRA 

   

 
Vedlegg: Vedtak i F-sak 66/11 med sakspapirer 

Vedtak i klagenemnd-sak 1/11 

 

Sammendrag: 
 

Det vises til F-sak 66/11 hvor det ble fremmet en anke fra Arne B. Vaag. Anken er skrevet inn i 

F-sak 66/11. 

 

Det bes om at kommunestyrett tar stilling til om anken skal tas til følge eller ikke. 

 

 

KOM-054/11 VEDTAK-  08.09.2011 
 

Jørn Stene (FL) foreslo: 

Anken tas ikke til følge. 

 

Ronny Borge (H) fremmet på vegne av FRP, SP, KRF, V og H: 

 Anken tas til følge. 

 Pkt. 3 i formannskapets vedtak i sak 066/11 strykes. 

 

FRP/SP/KRF/V/H’s forslag ble vedtatt med 21 mot 8 stemmer avgitt for FL’s forslag. 

 

VEDTAK: 

 Anken tas til følge. 

 Pkt. 3 i formannskapets vedtak i sak 066/11 strykes. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder plan/utvikling til videre forføyning    
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HØRINGSSVAR - FORSLAG TIL REVIDERT MANDAT FOR 

SAMHANDLINGSPROSJEKTET -SUNNHET I SALTEN (SSS) 

   

 
Vedlegg: Høringsbrev fra Salten Regionråd, datert 08.07.2011 

Rådmannsutvalgets vurdering 

 

Sammendrag: 
 

Se vedlegg. 

 

 

INNSTILLING : 
 

Fauske kommune slutter seg til rådmannsutvalgets vurdering, og ber om at det utarbeides 

et klart og tydelig mandat etter en evaluering av Samhandlingsprosjektet “Sunnhet i 

Salten”. 

 

 

KOM-055/11 VEDTAK-  08.09.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Fauske kommune slutter seg til rådmannsutvalgets vurdering, og ber om at det utarbeides 

et klart og tydelig mandat etter en evaluering av Samhandlingsprosjektet “Sunnhet i 

Salten”. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 
Utskrift sendes:     

Rådmann til videre forføyning    

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


